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 Kommunstyrelsen 

 Ärende 1 

 § XX  KS/2023:20 

 Anmälningsärenden 
 Länsstyrelsen, beslut 2023-09-07, Tillstånd ll ingrepp fornlämningsområde ll fornlämning 
 L2013.6081 på fas gheten Vällinge 1:1, Salems kommun, Stockholms län 
 SRV, Delårsrapport för perioden januari-augus  2023 för SRV återvinning AB (556053-7515) 
 Region Stockholm, PM 2023-09-08, Återkoppling ll remissinstanser och informa on om 
 tra kförändringar i SL-tra ken 2023/2024 (T24) 
 Beslut kultur- och fri dsnämnden 2023-09-05, § 40, Svar på remiss från Region Stockholm 
 “Idro sstrategi för Stockholmsregionen” 
 KSAU minnesanteckningar 2023-10-02 

 Länk ll  anmälningsärenden 

 Ordförandens förslag ll beslut 

 Kommunstyrelsen godkänner anmälningsärendena. 

 …………… 
 Ordf. sign. 

 …………… 
 Just. sign. 
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 Kommunstyrelsen 

 Ärende 2 

 § XX  KS/2023:41 

 Delega onsbeslut 
 Havs- och va enmyndigheten, 2023-09-14, Inbjudan ll samråd om förslag ll ändrade 
 havsplaner 
 Förordnande av t f kommundirektör 14-17 september 2023 
 Telge Inköp, Tilldelningsbeslut ljuskällor, dnr TI 2023-1053 
 Telge Inköp, Tilldelningsbeslut Årlig Markskötsel Salem, dnr TI 2023-1023 
 Kommunstyrelsens ordförande 2023-09-25, Deltagande i konferensen Kvalitetsmässan 21-22 
 november 2023 

 Länk ll  delega onsbesluten 

 Delega onsbeslut som ej redovisas i sin helhet p.g.a. sekretess: 
 Beslut om a  ingå säkerhetsskyddsavtal, delegat: Victoria Skynäs, 2023-09-06 

 Ordförandens förslag ll beslut 

 Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delega onsbeslut. 

 …………… 
 Ordf. sign. 

 …………… 
 Just. sign. 
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Kommunstyrelsen

Ärende 3

§ XX KS/2023:254

Ansökan om kommunalt bidrag från Nattvandrarna år 2023

Nattvandrarna i Salems kommun har inkommit med en ansökan om bidrag om 10 000 kr samt
att kommunen fortsätter att administrera och betala för reklam för föreningen i lokala medier.

Nattvandrarna bedriver trygghetsskapande arbete i Salems kommun genom att på veckoslut
och helger genomföra vandringar i kommunen där vuxna rör sig ute i kommunen och ger stöd
till ungdomarna.

Förvaltningen ser positivt på föreningens verksamhet för en tryggare kommun och det stöd
de ger ungdomar i kommunen. Föreningen och kommunen har haft ett bra samarbete de
senaste åren och föreningen är uppskattad både av kommunens invånare och polisen.

Ordförandens förslag till beslut

1. Kommunstyrelsen beviljar ansökan från Nattvandrarna i Salem om ekonomiskt bidrag

om 10 000 kr år 2023.

2. Kommunstyrelsen fortsätter att bekosta samt administrera annonsering för

Nattvandrarna år 2023. Kostnaden för annonseringen uppskattas till cirka 16 000 kr.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelseförvaltningen
Victoria Skynäs
Säkerhetssamordnare

Kommunstyrelsen

Ansökan om kommunalt bidrag för Nattvandrarna år 2023

Förslag till beslut
1. Kommunstyrelsen beslutar att bevilja ansökan från Nattvandrarna i Salem om

ekonomiskt bidrag.
2. Kommunstyrelsen beslutar att fortsätta bekosta samt administrera annonsering

för nattvandrarna.

Sammanfattning av ärendet
Nattvandrarna i Salems kommun har inkommit med en ansökan om bidrag om 10 000 kr
samt att kommunen fortsätter att administrera och betala för reklam för föreningen i
lokala medier.

Nattvandrarna bedriver trygghetsskapande arbete i Salems kommun genom att på
veckoslut och helger genomföra vandringar i kommunen där vuxna rör sig ute i
kommunen och ger stöd till våra ungdomar.

Ärendet
Nattvandrarna i Salems kommun har inkommit med en ansökan om bidrag på 10 000 kr.

Nattvandrarna bedriver trygghetsskapande arbete i Salems kommun genom att på
framförallt veckoslut och helger genomföra vandringar i kommunen där vuxna rör sig ute i
kommunen och ger stöd till våra ungdomar. Nattvandrarna är till för ungdomarna och
syftar till att skapa trygghet och tilltro. De består av vuxna som bryr sig, lyssnar och ser
ungdomen, kan skapa gränser och ge stöd och hjälp när det behövs. De förebygger
drogmissbruk, våld, främlingsfientlighet samt skadegörelse. En positiv effekt av detta
arbete är att kommunen ofta upplevs som tryggare när man ser vuxna, ofta föräldrar, ute
på stan på kvällar och helger som har fokus på ungdomar.

Nattvandrarna har under de senaste åren gått från att vara en nystartad förening med
vandringar ett par gånger i månaden till att vara ett etablerat inslag i kommunens
ungdomars fritidsverksamhet.

Föreningen består av vuxna till syfte att hjälpa ungdomarna. Nattvandrarna är därför en
annorlunda förening, där de personer de verkar för inte själva är medlemmar i
föreningen. Nattvandrarna tar därför i dagsläget inte ut några medlemsavgifter, utan
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förlitar sig på olika bidrag och sponsring från privatpersoner och lokala företag, vilket
under föregående år fick ett så positivt resultat att föreningen ansåg att de inte behövde
ansöka om bidrag hos kommunen. Under 2023 har dock dessa bidrag/sponsring minskat
och föreningen ansöker därför om ett bidrag på 10 000 kr för att upprätthålla dess
verksamhet.

Föreningen har i sin ansökan som inkom till kommunen den 6 sept, specificerat vad
bidraget kommer att användas till. I dialog med kommunens säkerhetssamordnare, den 7
sept, har ansökan sedan uppdaterats, där vissa poster plockats bort såsom rena
administrativa kostnader för föreningsverksamheten, vilket kommunen normalt sett inte
ger bidrag för.

Bidraget skulle gå till följande aktiviteter:

● Införskaffning av nya mobiltelefoner som ska användas under nattvandringarna
för att bland annat kunna kontakta föräldrar, få information och kunna samverka
med kommunens fritidsgård, bevakningsbolag och polisen samt vid behov kunna
tillkalla hjälp via 112.

● Påfyllnad av sjukvårdsmaterial samt annan säkerhetsutrustning, såsom
brandsläckare.

● Fikaaktiviteter med ungdomarna samt 2 st korvgrillningar per år.
● Övriga aktiviteter för att skapa en öppen och trevlig kommunikation samt tillit

med de ungdomar som de träffar vid vandringar i kommunen.

Utöver bidraget önskar föreningen att kommunen fortsätter att bekosta samt
administrera annonsering för Nattvandrarna. Annonseringen har skett 2 gånger per år i
lokaltidningen (Mitti). Kostnaden för annonseringen är uppskattningsvis 16 000 kr.

Bedömning utifrån utgiftspost
Förvaltningen ser positivt på föreningens verksamhet för en tryggare kommun och det
stöd de ger ungdomar i kommunen. Föreningen och kommunen har haft ett bra
samarbete de senaste åren och föreningen är uppskattad både av kommunens invånare
och polisen.

Förvaltningens rekommendation är att kommunstyrelsen godkänner Nattvandrarnas
bidragsansökan.

Finansiering
Kommunens säkerhetssamordnare har en budget för trygghetsskapande åtgärder, där
nattvandring ingår. Bidraget finansieras av den budgeten.

Mats Bergström
Kommundirektör

Victoria Skynäs
Säkerhetssamordnare
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Bilagor

Bidragsansökan Nattvandrarna
Tjänsteanteckning - uppdaterad ansökan

Delges

Nattvandrarna i Salems kommun



Victoria Skynäs <vicsky@salem.se>

Bidragsansökan för Nattvandrarna i Salem
Asa Neckam-Thedvall <asa.neckam@gmail.com> 6 september 2023 kl. 12:06
Till: Victoria Skynäs <victoria.skynas@salem.se>

Hej Victoria,

Per vår e-mail konversa on kommer här vår bidragsansökan för Na vandrarna i Salem.

Na vandrarna i Salem har under de 2 senaste åren inte ansökt om bidrag, delvis på grund av Covid men även då vi har få
mindre bidrag från privatpersoner samt företag i kommunen.

I år vill vi dock gärna ansöka om e bidrag på 10,000 kr då vi har en del kostnader som kommer framöver:

Införska ning av nya mobiltelefoner som bä re passar vår verksamhet = 2 stycken som endast används när vi vandrar
för a kunna lämna ps, föräldrar kan kontakta oss vid vandringar samt kommunika on med polis och räddningshjälp
Bekosta kontantkort/månadsavgi för telefonerna
Bekosta årliga bankavgi en för vårt bankkonto, swish kostnader samt betalkort
Årsavgi en ll Na vandrarna Sverige
Påfyllnad av sjukvårdsmaterial
Fika ak viteter med ungdomarna samt 2 korvgrillningar
Inköp av brandsläckare som vi tar med i bilarna vid vandringar (kommer a förvaras i vårt rum på Ungdomens hus när vi
ej vandrar)
Övriga ak viteter för a skapa en öppen och trevlig kommunika on samt llit med de ungdomar som vi trä ar vid
vandringar i kommunen
Oförutsedda utgi er

I övrigt ser vi gärna a kommunen fortsä er a sponsra oss med kostnaden för annonser i dningen Mi i Salem.

Vi har inplanerade möten med Rönninges skolor nu de närmaste veckorna där vi kommer a vara representerade på
föräldramötena och presentera vårt arbete och hoppas då a vi kan förmedla vikten av a vara ute och synas bland
ungdomarna under kvällar och helger för en säkrare kommun för alla, inte bara ungdomarna.

Vänligen,
Åsa Neckam-Thedvall

Kassör - Na vandrarna i Salems Kommun
Mobiltelefon: 072-501 00 49
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Kommunstyrelsen

Ärende 4

§ XX KS/2023:159

Svar på motion från Sverigedemokraterna med rubriken
“Motion - Kameraövervakning Mölle p-plats”

Christian Isaksson, Peter Isaksson och Joakim Sivegård (samtliga SD) har i motionen
“Kameraövervakning Mölle p-plats” som väcktes i kommunfullmäktige den 20 april föreslagit
följande beslut:

att om möjligheten finns skapa belysning som tänds vid aktivitet vid p-platserna vid
Möllebadet
att installera övervakning för motverkning av dumpning av avfall
att ta fram en plan för hur övervakningen ska kunna gå till

För övrig information se motionens innehåll.

Motionen remitterades till kommunstyrelsen utifrån säkerhetssamordnarens arbete med
kamerabevakning för yttrande.

Förvaltningen rekommenderar att motionen avslås. Ingen statistik visar på något större
problem med dumpning av sopor och kommunen skulle få svårt att genomföra de föreslagna
åtgärderna. Kommunens säkerhetssamordnare bedömer att sannolikheten för att få tillstånd
för kamerabevakning på platsen är mycket låg liksom att ett byte av nuvarande gatubelysning
till rörelsestyrd belysning, skulle minska det upplysta området på parkeringen och öka risken
för att oupptäckt kunna begå brott.

Ärendet beskrivs i förvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2023-09-06.

Ordförandens förslag till beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige avslår motionen.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelseförvaltningen
Victoria Skynäs
Säkerhetssamordnare

Kommunfullmäktige

Motion - Kameraövervakning Mölle p-plats
Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige att avslå motionen.

Sammanfattning av ärendet
Den 20 april 2023 anmäldes till kommunfullmäktige en motion från, Christian Isaksson 
(SD), Peter Isaksson (SD), Joakim Sivegård (SD), med yrkande om att se över möjligheten 
till rörelsestyrd belysning samt att installera kameraövervakning vid Möllebadets p-
platser på grund av problem med dumpning av sopor.

I motionen beskrivs det att det förekommer problem med nedskräpning och 
avfallsdumpning, nattetid vid denna plats, då det är mörkt ute.

Motionen remitterades till kommunstyrelsen utifrån säkerhetssamordnarens arbete med 
kamerabevakning.

Ärendet
I motionen hänvisar man till ett problem med nedskräpning och att övervakning samt 
belysning av parkeringsplatserna skulle kunna få bukt med avfallsdumpningen som ofta 
sker nattetid då det är mörkt på platsen.

Lägesbild - statistik
Kommunen har sedan 2 år tillbaka fått cirka 25 anmälningar om nedskräpning kring 
Möllebadet. Majoriteten av dessa handlar om två saker, dels nedskräpning från och runt 
de papperskorgar som finns på badplatsen, där djur (och människor) har tömt 
papperskorgarna på marken, troligtvis i jakt på något ätbart eller pant. Den andra delen 
gällande nedskräpning har rört avföring från fåglar som är vid stranden och på bryggorna. 
Inga polisanmälningar gällande nedskräpning eller avfallsdumpning har inkommit under 
perioden.

Viss problematik kring större mängd avfall vid parkeringsplatsen har förekommit i 
begränsad omfattning då en tidigare entreprenör och kommunen inte varit överens kring 
hanteringen av sopor från badplatsen inkl kiosken. Då kommunen sedan i maj i år har ny 
driftentreprenör på badplatsen har problemet inte återkommit. 
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Kamerabevakning
Tillstånd för kamerabevakning ansöks om hos integritetsskyddsmyndigheten (IMY). För 
att få tillstånd till kamerabevakning måste den sökande påvisa att platsen är brottsutsatt 
i den mening som avses i kamerabevakningslagen. Detta kan göras genom att sökanden 
visar på en systematiskt problemhantering under en längre tid. Detta innebär att man ska 
redogöra för omfattning samt datum och tidpunkt för incidenterna, ansökan ska 
kompletteras med eventuella polisanmälningar, klagomål från allmänheten osv. Ansökan 
ska också beskriva de åtgärder som redan är vidtagna för att minska problematiken. IMY 
avgör sedan om behovet av kamerabevakning väger tyngre än den enskildes intresse av 
att inte bli bevakad.

Belysning
Gällande belysning är parkeringsplatsen idag belyst med 3 st gatlyktor. Gatlyktorna är 
skymningsstyrda, vilket betyder att de automatiskt börjar lysa när de är mörkt ute och 
sedan släcks när det börjar bli ljusare. Kommunen håller på att byta ut lamporna i 
gatubelysningarna till en modernare belysning med starkare sken. Möllebadets lampor 
ska senast bytas ut hösten 2023, årligen ser kommunen även över om buskage behöver 
klippas för att inte skymma belysningen, vilket brukar ske under hösten.   

Kommunstyrelseförvaltningens rekommendation
Förvaltningen rekommenderar att motionen avslås. Detta eftersom statistiken inte visar 
något större problem med dumpning av sopor samt att kommunen skulle få svårt att 
genomföra de föreslagna åtgärderna. Sannolikheten att få tillstånd för kamerabevakning 
på platsen bedömer kommunens säkerhetssamordnare som mycket låg och att byta ut 
nuvarande gatubelysning till rörelsestyrd belysning, skulle minska det upplysta området 
på parkeringen och öka risken för att oupptäckt kunna begå brott.

 

Mats Bergström
Kommundirektör

Victoria Skynäs
Säkerhetssamordnare

Bilagor
Anmälda fall av nedskräpning, Möllebadet 2021-08-30 till 2023-09-06 (Skärmdump - Infracontrol) 
Delges
Kommunfullmäktige
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Bilaga
Anmälda fall av nedskräpning kring Möllebadet, i kommunens felanmälningsapp (Infracontrol) 
2021-08-30 till 2023-09-06
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Kommunstyrelsen

Ärende 5

§ XX KS/2023:255

Risk- och sårbarhetsanalys för Salems kommun

Enligt Lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära
händelser i fredstid och höjd beredskap (LEH), ska en risk-och sårbarhetsanalys (RSA) för
kommunens geografiska områdesansvar upprättas. Syftet med risk- och sårbarhetsanalysen
är att öka kommunens riskmedvetenhet och minska sårbarheten samt öka kommunens
förmåga att hantera extraordinära händelser.

Analysen påbörjades redan 2022 med att kommunens förvaltningar fick i uppdrag att
upprätta förvaltningsspecifika risk-och sårbarhetsanalyser . Den aggregerade RSA:n är
framtagen genom en sammanställning av förvaltningarnas risk- och sårbarhetsanalyser,
genomgång av föregående RSA och annan relevant dokumentation inom området samt via
intervjuer av kommunens krisledningsgrupp och krisledningsnämnd. Analysen har
sammanställts av konsultföretaget Combitech AB och kommunens säkerhetssamordnare.

Ordförandens förslag till beslut

Kommunstyrelsen antar risk- och sårbarhetsanalysen (RSA) för Salems kommun.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelseförvaltningen
Victoria Skynäs
Säkerhetssamordnare 

Kommunstyrelsen

Risk- och sårbarhetsanalys för Salems kommun 
Förslag till beslut
Kommunstyrelsen antar risk- och sårbarhetsanalysen (RSA) för Salems kommun.

Sammanfattning av ärendet
Enligt Lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära 
händelser i fredstid och höjd beredskap (LEH), ska en risk-och sårbarhetsanalys för 
kommunens geografiska områdesansvar upprättas. Syftet med risk- och 
sårbarhetsanalysen är att öka kommunens riskmedvetenhet och minska sårbarheten 
samt öka kommunens förmåga att hantera extraordinära händelser. 

Ärendet
Risk- och sårbarhetsanalysen är grunden till arbetet med att förebygga risker, minska 
sårbarheten samt öka kommunens krishanteringsförmåga, för att få en säkrare och 
tryggare kommun. 

Analysen påbörjades redan 2022 med att kommunens förvaltningar fick i uppdrag att 
upprätta förvaltningsspecifika risk-och sårbarhetsanalyser. Den aggregerade RSA:n är 
framtagen genom en sammanställning av förvaltningarnas RSA:er, genomgång av 
föregående RSA och annan relevant dokumentation inom området samt via intervjuer av 
kommunens krisledningsgrupp och krisledningsnämnd. Analysen har sammanställts av 
konsultföretaget Combitech AB och kommunens säkerhetssamordnare. 

Innehåll
En RSA innehåller en beskrivning av kommunens geografiska och organisatoriska ansvar, 
en beskrivning av kommunens samhällsviktiga verksamheter, kritiska beroende och en 
analys där vissa risker lyfts samt ett avsnitt gällande förslag på åtgärder. En åtgärdsplan 
baserat på RSA:n tas dock fram separat och beslutas i nästa steg.

Uppföljning RSA 2019
Kommunen är skyldiga att enligt lag uppdatera och lämna in sin RSA till länsstyrelsen 
senast den 31 oktober året efter ordinarie val. Föregående RSA beslutades därför hösten 
2019 och sedan dess har det skett händelser och åtgärder på lokal, regional, nationell 
och internationell nivå som har påverkat arbetet kring kommunens sårbarheter. 
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Under 2020 drabbades världen av en pandemi som gjorde att åtgärder kring kommunens 
sårbarheter skiftade fokus, från att hantera de identifierade åtgärderna i RSA till att 
hantera direkta konsekvenser av pandemin. 2022 invaderade Ryssland Ukraina som även 
det påverkade kommunen på en lokal nivå och fokus blev än en gång att hantera de 
direkta och indirekta konsekvenserna av kriget. 

På grund av dessa händelser har arbetet inte skett på ett så systematiskt sätt som finns 
beskrivet i 2019 års RSA, däremot har krismedvetenheten och kommunens förmåga att 
hantera kriser ökat under de senaste åren.  

Vissa förslag till åtgärder som identifierades i RSA 2019 har ändå hanterats. Kommunens 
äldreboenden har nu alla reservkraft, kommunen har tagit fram en nödvattenplan och 
arbetet med kommunens trygghetspunkter går framåt. 

Riskanalys
Kommunen har i stort sett inte förändrats särskilt mycket de senaste 4 åren, däremot har 
omvärldsläget förändrats en del. Vilket till viss del har påverkat riskanalysen i rapporten.

De risker som kommunen fortfarande behöver arbeta vidare med är följande: 

Brand
Extremväder (snöstorm, värmebölja och översvämningar)
Pandemi och omfattande smittsam sjukdom
Elavbrott
Avbrott i vattenförsörjningen
Social oro och gängkriminalitet
Pågående dödligt våld eller terrorism
Avbrott i IT- och telekommunikation

Arbetet med dessa risker betyder att kommunen behöver antingen arbeta med att 
minska sannolikheten med att de inträffar eller minska konsekvensen när de inträffar. Till 
exempel kan kommunen inte förhindra en snöstorm, men kommunen kan se till att 
lindra konsekvenserna för verksamheterna och medborgarna när en snöstorm inträffar, 
medan med ett bra systematiskt brandskyddsarbete kan vi minska risken att en brand 
ens inträffar i våra verksamheter. 

För varje risk har sårbarheter identifierats, men även vilken redundans och 
skyddsåtgärder som redan finns på plats för att minska konsekvenserna av de 
identifierade riskerna.

Åtgärdsförslag
Som en del i utvecklingen av kommunens RSA-arbete ska samtliga förvaltningar ta fram 
specifika åtgärdsplaner för att hantera de förvaltningsspecifika riskerna och i den 
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kommunövergripande åtgärdsplanen ska gemensamma åtgärder lyftas. Exempel på detta 
kan vara åtgärder för att minska konsekvenserna vid ett strömavbrott. På förvaltnings- 
och verksamhetsnivå kan det innebära att man ser till att det finns batterier, ficklampor 
och extra filtar, medan på en kommunövergripande nivå kan hanteringen vara att se över 
reservkraft för samhällsviktig verksamhet.

Åtgärdsförslag som har lyfts fram i denna rapport, som sedan kommer att ligga till 
grunden för kommunens åtgärdsplan är följande:

Organisatoriska åtgärdsförslag:
Förankring och uppföljning syftar till att dokumentet behöver vara känt och följas 
upp för att komma till verklig användning.
Öka redundansen i avtal och upphandling när det gäller samhällsviktig 
verksamhet och kritiska beroenden.
Öka förmågan att hantera kriser 24 timmar om dygnet och öka uthålligheten 
genom en TIB-organisation.
Ta med krishanteringsprocessen tidigt i bygg- och planprocesser. Ex. analysera 
hur extremväder påverkar platsen och ha rutiner kring vilka typer av byggnader 
som alltid ska utrustas med reservkraft.
Ta tillvara på erfarenheterna kring Covid-19-pandemin och uppdatera 
kommunens pandemiplan till att kunna hantera andra typer av pandemier och 
smittor.
Ta fram rutiner för storskalig utrymning. 

Praktiska åtgärdsförslag som finns inom området omfattar, men begränsas inte till, 
lagerhållning och försörjning av förbrukningsmaterial, drivmedel till fordon, reservkraft, 
nödvatten, värme och livsmedel. 

Sekretess
Risk- och sårbarhetsanalysen omfattas av sekretess, 18 kap. 13 § OSL. Sekretessen gäller 
inte denna tjänsteskrivelse. 

Ekonomiska konsekvenser
Antagandet av risk- och sårbarhetsanalysen medför inga kostnader för kommunen. 
Åtgärdsförslagen som presenteras ska prioriteras i en åtgärdsplan, först i antagande av 
åtgärdsplanen kan det medföra kostnader för kommunen.

Mats Bergström
Kommundirektör

Victoria Skynäs
Säkerhetssamordnare 
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Bilagor
Risk- och sårbarhetsanalys, Salems kommun 2023. 
Delges
Länsstyrelsen, Stockholms län, senast den 31 okt 2023. 
OBS! Specifik hantering - Expedieras av kommunens säkerhetssamordnare.
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Kommunstyrelsen

Ärende 6

§ XX KS/2023:260

Ansökan om sponsorstöd från Salems IF säsongen 2023/2024

Salems IF´s herrlag har under de senaste åren spelat i allsvenskans norra serie som är den
näst högsta serien i innebandy. Inför kommande säsong blev laget nedflyttade till division 1
och laget gör nu nysatsning för att ta sig till allsvenskt spel igen.

Salems IF´s damlag har gjort avancemang under föregående säsong och kommer i år att spela
i division 1. Det är den högsta nivån någonsin för Salems IF´s damer. Division 1 är den högsta
serien i Stockholm men den tredje högsta serien i Sverige. Salems IF vill fortsätta att satsa på
damlaget i ett längre perspektiv för att kunna bli lika framgångsrika på damsidan som på
herrsidan då föreningen har som mål att vara en jämställd förening.

Salems IF söker sponsorsstöd för hela seniorverksamheten säsongen 2023-2024 med 150 tkr
för satsningarna att nå allsvenskt spel både för herr- och damlaget.

Ordförandens förslag till beslut

1. Kommunstyrelsen beviljar Salems IF sponsorstöd med 150 tkr för spel i division 1 för

herrar samt spel i division 1 för damer säsongen 2023/2024.

2. Medel i anspråk tas från kommunstyrelsens medel till förfogande.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kultur- och fritidsförvaltningen
Annika Holmertz
Kultur- och fritidschef

Kommunstyrelsen

Ansökan om sponsorstöd från Salems IF för säsongen
2023/2024

Förslag till beslut
1. Kommunstyrelsen beviljar Salems IF sponsorstöd med 150 tkr för spel i division 1

spel för herrar samt spel i div 1 för damer säsongen 2022-2023.
2. Medel i anspråk tas från kommunstyrelsens medel till förfogande.

Sammanfattning av ärendet
Salems IF´s herrlag har under de senaste åren spelat i allsvenskans norra serie som är den
näst högsta serien i innebandy. Inför kommande säsong blev laget nedflyttat till div 1 och
laget gör nu nysatsning för att ta sig till allsvenskt spel igen.

Salems IF´s damlag har gjort avancemang under föregående säsong och kommer i år att
spela i div 1. Det är den högsta nivån någonsin för Salems IF´s damer. Div 1 är den högsta
serien i Stockholm men den tredje högsta serien i Sverige. Salems IF vill fortsätta att satsa
på damlaget i längre perspektiv för att bli lika framgångsrika på damsidan som på
herrsidan då föreningen har som mål att vara en jämställd förening.

Salems IF söker sponsorsstöd för hela seniorverksamheten säsongen 2023-2024 med 150
tkr för satsningarna att nå allsvenskt spel både för herr- och damlaget.

Ärendet
Salems IF har under flera år haft framgångar inom ungdomsverksamheten och nådde
säsongen 2014/2015 allsvenskan med sitt herrseniorlag. Säsongerna 2015/2016 till
2021/2022 nådde laget play-off till elitserien. Säsongen som varit lyckades inte Salems IF
ersätta spelare som valt att gå vidare till lag på högsta nivån. Konsekvensen blev att
prestationen inte blev som tänkt och laget tappade platsen i allsvenskan. Kommande
säsong spelar herrlaget i div 1. Salems IF ändrar strategi för kommande säsong för att få
med fler “Salems IF´s spelare” upp på spelarnivån som krävs för allsvenskt spel.

Salems IF´s damlag gjorde förra säsongen sin bästa säsong och spelar 2023/2024 i div 1.
Div 1 är högsta serien i Stockholm och tredje högsta serien i Sverige. Damlaget har
arbetat under lång tid målinriktat för att nå högre nivå och tar nu klivet upp till en nivå
som damlaget inte har spelat på tidigare. Satsningen på damsidan är en långsiktig
satsning för att vara en jämställd förening där både dam- och herrsidan ska ha lika
förutsättningar.
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Ansökan om sponsring är för ett år och avser säsongen 2023-2024. Spel på högre nivå
ställer krav på högre utbildade ledare. Materialkostnad ökar för att skapa lika
förutsättningar för dam- och herrsidan. Ersättningar till både ledare och spelare ökar då
förutsättningarna för dam- och herrsidan ska vara lika.

Som kompensation får Salems kommun sin logotyp på alla föreningens matchtröjor.
Kommunen exponeras även i webbsändningar, programblad och andra sammanhang.

Kommunens tidigare ställningstagande runt sponsring

För Salems kommuns arbete runt sponsring och varumärke ansvarar kommunstyrelsen.
Till grund för sponsringsåtagande finns ett sponsringsbeslut i kommunfullmäktige
2000-05-30 § 55 där det framgår att kommunen kan sponsra idrottsföreningar som deltar
i seriespel på högsta nationella nivå. I samma paragraf beslutade kommunen att sponsra
RSK Bordtennis damlag med 50 tkr för deltagande i elitserien för damer. Den 27 april
2006 § 18, fattade kommunfullmäktige beslut om att sponsring även kan ske till
föreningar som anordnar SM-tävlingar i Salems kommun och att då även sponsra Tullinge
SK och Salems GK för nationella tävlingar på SM-nivå. I februari 2013 beviljades Salems IF
stöd för ungdoms-SM i innebandy. Salems IF beviljades 2016 110 tkr i sponsorstöd för att
spela i allsvenskan i innebandy säsongen 2016-2017, 114 tkr för säsongen 2017/2018, 117
tkr, för säsongen 2018/2019, 121 tkr för säsongen 2019/2020, 126 tkr för säsongen
2020/2021, 150 tkr för säsongen 2021/2022, 153 tkr för säsongen 2022/2023.

Kultur- och fritidsförvaltningens synpunkter

Kultur- och fritidsförvaltningen föreslår sponsorstöd för 2023/2024 till 150 tkr. Att Salems
IF arbetar för att få upp både dam- och herrsidan till allsvensk nivå är positivt inte minst
för damidrotten i Salem. Att skapa förebilder på lokalnivå gör att fler barn och unga lockas
till föreningslivet vilket är en viktig del i ett folkhälsoperspektiv. Salems IF har sedan länge
även bedrivit en mycket välfungerande barn- och ungdomsverksamhet.

Finansiering
Finansiering föreslås ske via kommunstyrelsens medel till förfogande, 150 tkr.

Mats Bergström
Kommundirektör

Annika Holmertz
Kultur- och fritidschef

Bilagor

Salems IF “Ansökan om sponsring till Salems IF, säsongen 2023/2024”.

Delges

Salems IF
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Kommunstyrelsen

Ärende 7

§ XX KS/2023:123

Revidering av firmatecknare för Salems kommun

Kommunstyrelsen fattar årligen beslut om vilka personer som bemyndigas teckna
kommunens firma och kan underteckna kommunens lån, avtal, köpekontrakt, m.m. På grund
av personalbyte behöver vissa justeringar av firmatecknare genomföras.

Ordförandens förslag till beslut

1. Kommunstyrelsen beslutar att som firmatecknare avseende borgensåtagande utse
kommunstyrelsens ordförande Rickard Livén (M) eller, vid förfall för denne,
kommunstyrelsens vice ordförande Wictoria Berglund (C) i förening med endera av
följande personer: kommundirektör Mats Bergström, ekonomichef Siv Jönsson
Westerlund eller ekonom Lena Levin.

2. Kommunstyrelsen beslutar att som firmatecknare avseende kommunens lån och
övriga kommungemensamma finansiella avtal, utse ekonomichef Siv Jönsson
Westerlund, eller vid förfall för denne, kommundirektör Mats Bergström eller
ekonom Lena Levin, i enlighet med kommunens finanspolicy och fullmäktiges
låneram.

3. Kommunstyrelsen beslutar att som firmatecknare avseende kommunövergripande
avtal och utlandsbetalningar utse kommundirektör Mats Bergström eller, vid förfall
för denne, ekonomichef Siv Jönsson Westerlund, i förening med ekonom Asad Khan.

4. Kommunstyrelsen bemyndigar kommundirektör Mats Bergström, eller vid förfall för
denne, miljö- och samhällsbyggnadschefen Christina Lood att på kommunens vägnar
underteckna köpekontrakt i ärenden i vilka kommunstyrelsen/ kommunfullmäktige
beslutat om fastighetsförvärv eller fastighetsförsäljning.

5. Kommunstyrelsen utser kommundirektör Mats Bergström, ekonomichef Siv Jönsson
Westerlund, ekonom Lena Levin, ekonom Asad Khan, ekonom Anna Liljegren,
ekonom Rosie Jidbacken, ekonom Josefin Nordin och ekonomMaria Johansson att
två i förening eller en av dem i förening med en av ekonomiassistenterna Andrzej
Kazmierczak, Ria Alkhouri, Sophie Andersson, Ida Duveskog, Isak Nyström och Sara
Netzell att med elektronisk signatur underteckna kommunens bank- och plusgiro
(kundnummer M 9843), bankärenden, värdehandlingar o dyl.

6. Kommunstyrelsen bemyndigar följande personer att med elektronisk signatur
underteckna kommunens bankgiro (kundnummer 24 23 88) och plusgiro
(kundnummer M 4471) och avseende försörjningsstöd mm: kommundirektör Mats
Bergström, socialchef Jenny Thorsell, utredare Daniel Thor, utredare Richard
Damberg, verksamhetschef Carina Strandberg, myndighetschef Fuad Ganibegovic,
enhetschef Emelin Atas, enhetschef Linda Strömberg, enhetschef Karin Nordenmalm,
enhetschef Carolina Borneland Severinsen, gruppledare Rosie Khoury att två i
förening eller en av dessa i förening med endera av följande personer: assistent Anita
Geber, avgiftshandläggare Nina Pettersson, assistent Maria Tahan, administratör
Marina Furukvist, och assistent Åsa Hultberg.

7. Kommunstyrelsen bemyndigar kommundirektör Mats Bergström att vid semester
eller annan frånvaro utse tillförordnad kommundirektör ur kommunledningsgruppen

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelsen

för att fullgöra de åtaganden som kommundirektör Mats Bergström har som
firmatecknare för kommunen.

8. Kommunstyrelsen beslutar att kommundirektör Mats Bergström skall äga rätt att
utkvittera för Salems kommun inlämnade värdehandlingar vid Södertälje tingsrätt.

9. Kommunstyrelsen uppdrar åt Andrzej Kazmierczak eller, vid förfall för denne, Lena
Levin, Asad Khan, Anna Liljegren, Rosie Jidbacken, Maria Johansson, Josefin Nordin
eller Sophie Andersson underteckna kommunens moms och skattedeklarationer.

10. Kommunstyrelsen uppdrar åt chefen för miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen
Christina Lood/ fastighetschef Monika Perunicic Joksic att underteckna kommunens
fastighetsdeklarationer.

11. Kommunstyrelsen bemyndigar Ulf Haraldsson, Birgitta Eklund, Agneta Forsslund,
Maria Svartbäck, Janita Wassholm, Susanne Deijfen, Åse Finnman, Charlotta Öhrvall
och Katja Tuupanen två i förening att med elektronisk signatur underteckna
kommunens lönefil för lönekörning.

12. Kommunstyrelsen bemyndigar Agneta Forsslund, Birgitta Eklund, Maria Svartbäck,
Åse Finnman och Katja Tuupanen som behöriga företrädare att lämna in
arbetsgivardeklaration på individnivå på Skatteverkets hemsida.

13. Kommunstyrelsen beslutar att utse Rickard Livén och Mats Bergström till
firmatecknare för kommunen, att var för sig underteckna övriga ärenden där
kommunens firmatecknare efterfrågas.

14. Kommunstyrelsen bemyndigar Christina Lood, Monika Perunicic Joksic, Tore Ånensen,
Marianne Qvigstad, Marjo Helena Holba, Ann-Helen Sandmoe och Anita Benjaminsen
två i förening att med elektronisk signatur underteckna kommunens bankkonto och
bankgiro avseende betalningar för energi.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelseförvaltningen
Elina Peronius
Kommunsekreterare

Kommunstyrelsen

Revidering av firmatecknare för Salems kommun

Förslag till beslut
1. Kommunstyrelsen beslutar att som firmatecknare avseende borgensåtagande

utse kommunstyrelsens ordförande Rickard Livén (M) eller, vid förfall för denne,
kommunstyrelsens vice ordförande Raili Nilsson (C) Wictoria Berglund (C) i
förening med endera av följande personer: kommundirektör Mats Bergström,
ekonomichef Siv Jönsson Westerlund eller ekonom Lena Levin.

2. Kommunstyrelsen beslutar att som firmatecknare avseende kommunens lån och
övriga kommungemensamma finansiella avtal, utse ekonomichef Siv Jönsson
Westerlund, eller vid förfall för denne, kommundirektör Mats Bergström eller
ekonom Lena Levin, i enlighet med kommunens finanspolicy och fullmäktiges
låneram.

3. Kommunstyrelsen beslutar att som firmatecknare avseende
kommunövergripande avtal och utlandsbetalningar utse kommundirektör Mats
Bergström eller, vid förfall för denne, ekonomichef Siv Jönsson Westerlund, i
förening med ekonom Asad Khan.

4. Kommunstyrelsen bemyndigar kommundirektör Mats Bergström, eller vid förfall
för denne, miljö- och samhällsbyggnadschefen Christina Lood att på kommunens
vägnar underteckna köpekontrakt i ärenden i vilka kommunstyrelsen/
kommunfullmäktige beslutat om fastighetsförvärv eller fastighetsförsäljning.

5. Kommunstyrelsen utser kommundirektör Mats Bergström, ekonomichef Siv
Jönsson Westerlund, ekonom Lena Levin, ekonom Asad Khan, ekonom Anna
Liljegren, ekonom Rosie Jidbacken, ekonom Josefin Nordin och ekonomMaria
Johansson att två i förening eller en av dem i förening med en av
ekonomiassistenterna Andrzej Kazmierczak, Ria Alkhouri, Sophie Andersson, Ida
Duveskog, Isak Nyström och Sara Netzell att med elektronisk signatur
underteckna kommunens bank- och plusgiro (kundnummer M 9843),
bankärenden, värdehandlingar o dyl.

6. Kommunstyrelsen bemyndigar följande personer att med elektronisk signatur
underteckna kommunens bankgiro (kundnummer 24 23 88) och plusgiro
(kundnummer M 4471) och avseende försörjningsstöd mm: kommundirektör
Mats Bergström, socialchef Jenny Thorsell, utredare Daniel Thor, utredare Richard
Damberg, verksamhetschef Carina Strandberg, myndighetschef Fuad
Ganibegovic, enhetschef Emelin Atas, enhetschef Linda Strömberg, enhetschef
Karin Nordenmalm, enhetschef Carolina Borneland Severinsen, gruppledare Rosie
Khoury att två i förening eller en av dessa i förening med endera av följande
personer: assistent Anita Geber, avgiftshandläggare Nina Pettersson, assistent
Maria Tahan, administratör Marina Furukvist, och assistent Åsa Hultberg.

7. Kommunstyrelsen bemyndigar kommundirektör Mats Bergström att vid semester
eller annan frånvaro utse tillförordnad kommundirektör ur
kommunledningsgruppen för att fullgöra de åtaganden som kommundirektör
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Mats Bergström har som firmatecknare för kommunen.
8. Kommunstyrelsen beslutar att kommundirektör Mats Bergström skall äga rätt att

utkvittera för Salems kommun inlämnade värdehandlingar vid Södertälje
tingsrätt.

9. Kommunstyrelsen uppdrar åt Andrzej Kazmierczak eller, vid förfall för denne,
Lena Levin, Asad Khan, Anna Liljegren, Rosie Jidbacken, Maria Johansson, Josefin
Nordin eller Sophie Andersson underteckna kommunens moms och
skattedeklarationer.

10. Kommunstyrelsen uppdrar åt chefen för miljö- och
samhällsbyggnadsförvaltningen Christina Lood/ fastighetschef Monika Perunicic
Joksic att underteckna kommunens fastighetsdeklarationer.

11. Kommunstyrelsen bemyndigar Ulf Haraldsson, Birgitta Eklund, Agneta Forsslund,
Maria Svartbäck, Janita Wassholm, Susanne Deijfen, Åse Finnman, Charlotta
Öhrvall och Katja Tuupanen två i förening att med elektronisk signatur
underteckna kommunens lönefil för lönekörning.

12. Kommunstyrelsen bemyndigar Agneta Forsslund, Birgitta Eklund, Maria
Svartbäck, Åse Finnman och Katja Tuupanen som behöriga företrädare att lämna
in arbetsgivardeklaration på individnivå på Skatteverkets hemsida.

13. Kommunstyrelsen beslutar att utse Rickard Livén och Mats Bergström till
firmatecknare för kommunen, att var för sig underteckna övriga ärenden där
kommunens firmatecknare efterfrågas.

14. Kommunstyrelsen bemyndigar Christina Lood, Monika Perunicic Joksic, Tore
Ånensen, Marianne Qvigstad, Marjo Helena Holba, Ann-Helen Sandmoe och
Anita Benjaminsen två i förening att med elektronisk signatur underteckna
kommunens bankkonto och bankgiro avseende betalningar för energi.

Ärendet
Kommunstyrelsen fattar årligen beslut om vilka personer som bemyndigas teckna
kommunens firma och kan underteckna kommunens lån, avtal, köpekontrakt, m.m. På
grund av personalbyte behöver vissa justeringar av firmatecknare genomföras.

Mats Bergström
Kommundirektör

Elina Peronius
Kommunsekreterare
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Kommunstyrelsen

Ärende 8

§ XX KS/2023: 261

Sammanträdesplan 2024

Kansliet har tagit fram förslag till sammanträdesdagar 2024 för kommunstyrelsen och
kommunfullmäktige. Sammanträdesdagarna har planerats med hänsyn till budget-, ram- och
delårsprocess, övriga nämnders sammanträdesdagar, helgdagar samt skollov.

Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse 2023-10-04.

Ordförandens förslag till beslut

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
Kommunfullmäktige fastställer nedanstående sammanträdesdagar 2024:

22 februari, 25 april, 13 juni, 3 oktober, 7 november samt den 28 november.

Kommunstyrelsens förslag för egen del
Kommunstyrelsen fastställer nedanstående sammanträdesdagar 2024:

15 februari, 4 mars, 8 april, 27 maj, 17 juni, 23 september, 28 oktober, 18 november samt den
16 december samt för KSAU den 29 januari, den 15 februari, den 25 mars, den 13 maj, den 3
juni, den 9 september, den 14 oktober, den 4 november, samt den 2 december.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Kommunstyrelseförvaltningen
Åsa Lindgren
Kommunsekreterare

Kommunstyrelsen

Sammanträdesplan 2024

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
Kommunfullmäktige fastställer nedanstående sammanträdesdagar 2024:

22 februari, 25 april, 13 juni, 3 oktober, 7 november samt den 28 november.

Kommunstyrelsens förslag för egen del
Kommunstyrelsen fastställer nedanstående sammanträdesdagar 2024:

12 februari, 4 mars, 8 april, 27 maj, 17 juni, 23 september, 28 oktober, 18 november samt
den 16 december samt för KSAU den 29 januari, den 15 februari, den 25 mars, den 13
maj, den 3 juni, den 9 september, den 14 oktober, den 4 november, samt den 2
december.

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktige och kommunstyrelsen föreslås godkänna förslaget till
sammanträdesplan 2024. Sammanträdesdagarna har planerats med hänsyn till
kommunens budget-, ram- och delårsprocess, övriga nämnders sammanträdesdagar,
helgdagar samt skollov.

Mats Bergström
Kommundirektör

Åsa Lindgren
Kommunsekreterare

Delges

Kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige
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Kommunstyrelsen

Ärende 9

§ XX KS/2023:87

Svar på motion från Socialdemokraterna med rubriken
“Motion avseende arbetsskor inom socialnämndens
verksamheter”

Socialdemokraterna har i motionen “Motion avseende arbetsskor inom socialnämndens
verksamheter” som väcktes i kommunfullmäktige den 16 februari föreslagit följande beslut:

att uppdra till socialnämnden:

att införa arbetsskor för personal inom vård- och omsorgsområdets olika
verksamheter
att uppdra åt socialförvaltningen att utarbeta rutiner och regler för hur detta ska
utformas i form av en pilotsatsning
att detta regelverk utarbetas på sådant sätt att det är möjligt för andra förvaltningar
att införa sådan möjlighet för personal inom deras verksam

För övrig information se motionens innehåll.

Motionen remitterades till socialnämnden för yttrande.

Socialnämnden skriver i sitt yttrande att man delar motionärens inställning om vikten av
förebyggande åtgärder inom personalens arbetsmiljö men att nämnden avvisar detta då man
har tydliga budgetkrav vilket medför åtstramningar i budget för att uppnå kraven. Något
utrymme för att införa arbetsskor inom socialnämndens verksamheter finns därför inte.

Socialnämnden beslutade 2023-09-04, § 94, att notera till protokollet att de tagit del av
förvaltningens svar gällande “Motion avseende arbetsskor inom socialnämndens
verksamheter” och beslutade att avslå motionen. Ärendet beskrivs i socialförvaltningens
tjänsteskrivelse daterad 2023-08-09.

Ordförandens förslag till beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige avslår motionen.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Socialförvaltningen
Daniel Thor
Utredare

Socialnämnden

Remissvar - Motion avseende arbetsskor inom
socialnämndens verksamheter, Socialdemokraterna

Förslag till beslut
Socialnämnden noterar till protokollet att de tagit del av förvaltningens svar gällande
‘Motion avseende arbetsskor inom socialnämndens verksamheter’ som inkommit från
Socialdemokraterna, och föreslår att inte införa arbetsskor för personal inom nämndens
verksamheter.

Sammanfattning
Socialdemokraterna har uppmanat socialnämnden att införa arbetsskor för personal inom
vård och omsorgsområdets verksamheter, samt utforma rutiner och regler för hur detta ska
implementeras så att andra förvaltningar kan genomföra liknande åtgärder. Socialnämnden
avvisar detta då man har tydliga budgetkrav vilket medför åtstramningar i budget för att
uppnå kraven. Något utrymme för att införa arbetsskor inom socialnämndens verksamheter
finns därför inte.

Ärendet
I kommunfullmäktige har Socialdemokraterna lagt fram en motion som innehåller ett
önskemål om att socialnämnden ska förse sin personal inom vård och omsorgsområdet med
arbetsskor. Motionen framhäver denna åtgärd som önskvärd med beaktande av arbetsmiljö
och jämställdhet. Man anser även att sådan åtgärd är ekonomiskt försvarbar i jämförelse
med den åtgärd som presenterats av Arbetsmiljöverket efter en dialog med Kommunal, där
lokalgolv föreslås byggas om för att öka svikten.

Socialdemokraterna vill även uppdra åt socialnämnden att ta fram rutiner och regler för hur
denna åtgärd ska utformas och implementeras, i syfte att underlätta för andra förvaltningar
att genomföra samma åtgärd och införa arbetsskor inom deras verksamhetsområde.

Förvaltningen delar motionärens inställning om att förebyggande åtgärder inom
personalens arbetsmiljö vilket är viktigt för att förebygga förslitningar och arbetsskador. Att
genomföra den föreslagna åtgärden är dock inte förenligt med nuvarande budgetmål och
krav som socialnämnden har för sina verksamheter. Till följd av det nuvarande ekonomiska
läget så är nämndens budget förenad med åtstramning och sparbeting. Det finns därför inte
utrymme i budget för att utreda möjligheterna att införa arbetsskor åt nämndens personal
inom vård och omsorgsområdet.
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Konsekvenser för miljön/klimat
Ärendet medför inte några konsekvenser för miljön/klimat.

Konsekvenser för medborgarna
Ärendet medför inte några konsekvenser för medborgarna.

Konsekvenser för barn
Ärendet medför inte några konsekvenser för barn.

Finansiering
Ingen finansiering är aktuell.

Jenny Thorsell
Socialchef

Daniel Thor
Utredare

Bilagor

1. Motion avseende arbetsskor inom socialnämndens verksamheter

Delges

Akten



i Salem

Motion avseende arbetsskor inom socialnämndens verksamheter.

Sedan några år tillbaka så finns olika beslut och diskussioner inom kommunerna runt
omkring i vårt land avseende arbetskläder inom kommunens verksamheter, likväl som inom
vår egen kommun. Sällan eller aldrig har diskussioner om arbetsskor tagits upp utifrån
personalens perspektiv inom socialnämndens verksamhetsområde men det är nu dags.

Det är självklart att arbetsskor/skyddsskor tillhandahålls för verksamheter inom gata och park
eller inom byggsektorn, vilket ofta är traditionellt manliga yrkesområden. Dessa arbetsskor
används för att skydda personalen mot skador och möjliggöra en säkrare arbetsmiljö för en
hållbar anställning för medarbetarna. De huvudsakliga områden som erbjuder olika former av
skyddsutrustning finns inom de verksamheter där män i huvudsak arbetar. De områden där
kvinnor traditionellt arbetar saknar förebyggande arbetsklädsel. För oss i Socialdemokraterna
är detta både en jämställdhetsfråga, men även en arbetsmiljöfråga.

I omsorgsarbetet är skor en viktig del i arbetsmiljön. I omsorgsverksamheter förflyttar sig
personalen mellan brukarnas hem, genomför aktiviteter både ute och inne. Bra arbetsskor kan
förebygga arbetsskador i knän, rygg och kroppen i övrigt. Det underlättar arbetet och
förbättrar arbetsmiljön. Det är viktigt för personalen men insatser för en bättre arbetsmiljö
kommer även förbättra omsorgen för brukarna.

Kommunal har under många år drivit denna viktiga fråga för sina medlemmar och nu är det
dags att Salems kommun tar sitt ansvar i denna för våra medborgare och medarbetare viktiga
fråga.
Arbetsmiljöverkets lösning på detta problem är att låta bygga om golven i de lokaler där
omsorgsmedarbetare arbetar, för att därigenom öka svikten i golvet och minska
belastningsskadorna. I mina ögon är det en orimlig ekonomisk åtgärd för oss som kommun.
Det är en orimlig kortsiktig kostnade att bygga om och byta golv i våra serviceboenden,
hemma hos våra hemtjänsttagare och på andra ställen där vår personal arbetar.

I våra grannkommuner har liknande förslag lett till beslut om införande av skyddsutrustning.
Ett exempel är vår grannkommun Botkyrka som nyligen har infört arbetsskor som förmån
inom vård och omsorgsförvaltningen. Även andra kommuner som Södertälje har arbetat med
frågorna kring arbetsskor.

Socialdemokraterna i Salem anser att vi måste ta hand om våra medborgares viktigaste resurs,
nämligen personalen.

Socialdemokraterna i Salem föreslår kommunfullmäktige:

att uppdra till socialnämnden:

att införa arbetsskor för personal inom vård och  omsorgsområdets olika
verksamheter



i Salem

att uppdra åt socialförvaltningen att utarbeta rutiner och regler för hur detta
ska utformas i form av en pilotsatsning

att detta regelverk utarbetas på sådant sätt att det är möjligt för andra
förvaltningar att införa sådan möjlighet för personal inom deras
verksamhetsområde.

(S)Andreas Dahl
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Kommunstyrelsen

Ärende 10

§ XX KS/2023:250

Revidering av vissa avgiftsbaserade biståndsinsatser

Inom äldreomsorgen tas en avgift ut för att finansiera de olika insatserna. Brukare debiteras
ett belopp upp till maximalt 2 359 kr per månad, vilket är den totala maxtaxan.

De olika avgifterna föreslås nu bli föremål för en uppdatering. Detta är tänkt att ge
förvaltningen en budget med minskad negativ avvikelse, samt ge ökade incitament för
medborgare att nyttja det tjänstekonscessionsavtal för serviceinsatser som är under
upphandling och förväntas vara på plats efter sommaren 2023.

Ärendet behandlades på socialnämndens sammanträde 2023-06-19 § 72 och beskrivs i
tjänsteskrivelse från socialförvaltningen daterat 2023-05-08, reviderat 2023-09-15.

Angående socialnämndens beslut om avgift för larmaktiveringar på trygghetslarm kommer
förvaltningen att återkomma efter att en grundlig konsekvensanalys genomförts.

Ordförandens förslag till beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Kommunfullmäktige beslutar att differentiera hemtjänsttaxan

genom att ta ut en avgift på 221 kr/timme för omsorg, samt 400

kr/timme för serviceinsatser.

2. Kommunfullmäktige beslutar att implementera en avgift för

turbundna resor på 650 kr/månad eller 43 kr per resetillfälle.

3. Kommunfullmäktige beslutar att implementera en avgift för

avlösarservice på 221 kr/timme.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Socialförvaltningen
Daniel Thor
Utredare

Socialnämnden

Revidering av vissa avgiftsbaserade biståndsinsatser

Förslag till beslut
Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om att (1) differentiera
hemtjänsttaxan och höja av avgiften för serviceinsatser, (2) implementera en avgift för
turbundna resor, (3) implementera en avgift för trygghetslarm för larmaktiveringar som
överstiger ett visst antal, (4) implementera en avgift för avlösarservice.

Ärendet
Inom äldreomsorgen tas en avgift ut för att finansiera de olika insatserna. Brukare debiteras
ett belopp upp till maximalt 2 359 kr per månad, vilket är den totala maxtaxan.

De olika avgifterna föreslås nu att bli föremål för en uppdatering. Detta är tänkt att ge
förvaltningen en budget med minskad negativ avvikelse, samt ge ökade incitament för
medborgare att nyttja det tjänstekoncessionsavtal för serviceinsatser som är under
upphandling och förväntas vara på plats efter sommaren 2023.

Nedan presenteras de olika avgifterna samt förslag på revidering.

● Differentierad hemtjänsttaxa
Inom hemtjänsten tillämpar man idag en gemensam avgift på 221 kr/timme för
både omsorgsinsatser och serviceinsatser. Vi föreslår att man differentierar avgiften
och ökar beloppet för serviceinsatser. Detta ska öka incitamentet för medborgare att
använda kommunens tjänstekoncession för serviceinsatser, vilket avlastar
hemtjänstpersonalen samt ger medborgaren ett utökat serviceutbud.

Förslag på taxa: 221 kr/timme för omsorg, 400 kr/timme för serviceinsats.

● Turbundna resor
Idag tar vi ingen avgift för turbundna resor. I jämförelse så finns det ett antal
kommuner som har en avgift för turbundna resor som motsvarar
kollektivtrafikbiljett för pensionärer. Detta belopp är 650 kr/månad eller 43 kr per
resetillfälle. Huddinge, Södertälje, Upplands Väsby och Vaxholm kommun tillämpar
detta.

Förslag på taxa: 650 kr/månad.

● Larmaktivering, trygghetslarm
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Trygghetslarmen har en larmfunktion som är kopplad till hemtjänsten. När ett larm
inkommer så rycker hemtjänstpersonal ut för att vara behjälplig. Idag förekommer
‘okynnesaktivering’ av dessa larm från ett antal brukare. Det bidrar till att
hemtjänstpersonal åker ut till brukare utan att en nödsituation har skett. I
genomsnitt trycks 1,5 gånger per brukare i kommunen per månad. Efter fyra
befogade larmtryck per månad tillsätter kommunen tillsynsbesök som sker dygnet
runt och säkerställer att den som har stora behov av hjälp får stöd samt hjälper
personen att söka hemtjänst eller annan omsorg. Tillsynsbesök kan ske flera gånger
om dygnet. I trygghetsskapande syfte så har kommunen även köpt in några
nattsensorer som är installerade hos ett fåtal omsorgstagare. Dessa registrerar
eventuella fall och medvetslöshet hos brukare vilket gör att personal kan rycka ut
även vid de fall då brukare inte haft förmåga att själv larma.

För att att minska beteende med obefogade larmtryck föreslår förvaltningen att
man tar ut en avgift motsvarande omsorgstaxan för alla larmaktiviteter som
överstiger 8 till antalet per månad. För att minska detta beteende så föreslår
förvaltningen att man tar ut en avgift motsvarande omsorgstaxan, för alla
larmaktiveringar som överstiger 8 till antalet per månad.

Förslag på taxa: 221 kr för alla larmaktiveringar som överstiger 8 till antalet per
månad.

● Avlösarservice
Idag är det gratis med avlösarservice upp till 16 timmar per månad. Förvaltningen
föreslår att avgift tas ut från början motsvarande omsorgstaxan.

Förslag på taxa: 221 kr/per timme.

Konsekvenser för miljön/klimat
Ärendet medför inte några konsekvenser för miljön/klimat.

Konsekvenser för medborgarna
Ärendet medför ekonomiska konsekvenser för medborgare som har vissa avgiftsbaserade
biståndsinsatser.

Konsekvenser för barn

Ärendet medför inte några konsekvenser för barn.

Finansiering
Ingen finansiering är aktuell.
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Jenny Thorsell Daniel Thor
Socialchef Utredare

Delges

Akten
Kommunstyrelsen






